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Rekonstrukce komunikace
Pod Jáníčkem:
Na rekonstrukci uvedené komunikace 
probíhaly práce i  v  plánované zimní 
odstávce, která měla při letošním 
počasí své opodstatnění - prováděly se 
izolace opěrné stěny, výkopové práce 
kanalizace a zásypy tělesa komunikace.

Na posledním kontrolním dnu 
v  závěru března informoval zástupce 
dodavatele - firmy Metrostav investory, 
tj.  Jihočeský kraj - Krajskou správu 
a  údržbu silnic a  Městys Křemže, že 
dojde k  cca  2 měsíčnímu prodloužení 
termínu výstavby, nikoliv však z důvodu 
na straně dodavatele - součástí 
stavby je totiž i  rekonstrukce rozvodů 
el. energie, tj.  demontáž stávajícího 
vzdušného vedení a  pokládka 
nového zemního vedení s  přepojením 
jednotlivých staveb a  tuto část stavby 
si samostatně provádí společnost 
E -ON, která byla již v počátcích stavby 
upozorněna na harmonogram výstavby 
a  koordinaci jejích prací, bohužel 
práce na el. vedení dosud nezahájila. 
Rovněž se projevily ztížené geologické 
podmínky v části pod starým obecním 
úřadem, kde dodavatel narazil na skalní 
masiv, který bude muset částečně 
odstranit a  částečně upravit trasu 
inženýrských sítí.

Sokolovna  ‑ kino

Vzhledem k tomu, že na předposledním 
veřejném zasedání jsem na dotaz 
popisoval celý vývoj osudu této stavby, 
stručně se ho vynasnažím zopakovat 
i  na stránkách Křemežska pro větší 
informovanost.

Po letech tápání, jak naložit s  touto 
historickou stavbou, kterou si 
vybudovali předváleční Sokolové, 
která následně byla přebudována na 
kino a  nachází se v  citlivém místě 
obytné zástavby a  školního areálu, 
bylo po diskusích v  ZM s  možností 
vyjádření veřejnosti rozhodnuto objekt 
zrekonstruovat na tzv.  obecní dům 
s  víceúčelovým sálem, s  prostory pro 
Základní uměleckou školu, zázemím 
pro zájmové kroužky a  dobrovolné 
občanské svazky.

Následně na základě doporučení 
České komory autorizovaných inženýrů 
a  architektů byli osloveni architekti 
k  podání soutěžních návrhů podle 
zadání s  tím, že vítězný návrh bude 
použit pro zpracování projektové 
dokumentace. Každý ze zúčastněných 
architektů byl motivován honorářem 
dle umístění a  opčním právem na 
zpracování projektu vítězného návrhu.

Předložené architektonické studie 
byly k  připomínkování veřejnosti 
zpřístupněny na panelech v  radnici 
více než rok. Připomínek bylo žalostně 
málo. V současné době je rozpracován 
projekt pro stavební povolení se 
smluvním termínem do konce května.

Následně proběhne stavební řízení 
a naší snahou bude pro projekt získat 
dotaci z  programu Ministerstva pro 
místní rozvoj, kde žádosti budou 
přijímány od podzimu 2019 do jara 
2020. Zahájení realizace rekonstrukce 
tak předpokládáme v roce 2020.

Lípy Chlum

Již na začátku roku jsem informoval 
o citlivém tématu, nezbytnosti pokácení 
lip u návesní kapličky v Chlumu. 

I přesto kácení, jako ve většině případů, 
vzbudilo u  některých vlnu nevole. 
Chtěl bych vás ujistit, že opravdu 
nejsem zastáncem kácení, vnímám 
stromy jako každou jinou živou bytost, 
nicméně zdravotní stav a  to zejména 
v  blízkosti mateřské školky a  přilehlé 
frekventované komunikace jiné řešení 
neumožňoval i když jsme ho již několik 
let odkládali. Jistě ale všichni znají 
zprávy o zranění, škodách na majetku 
nebo nedej Bože i  úmrtí vlivem pádu 
poškozených stromů a  za toto nese 
zodpovědnost jenom obec a starosta.
Chtěl bych vás ale ubezpečit, že bude 
v  místě (ale ve větší vzdálenosti od 
kapličky, aby nedocházelo v budoucnu 
k  jejímu poškozování) provedena 
náhradní výsadba roubovaných 
vzrostlých lip.

Strom na náměstí

Podobné téma, i když ne tolik vzbuzující 
emoce, byla náhrada stříbrného smrku 
na náměstí, který léta sloužil jako 
vánoční strom. 

Bohužel již v době vichřice Kyrril došlo 
ke zlomení jeho horní části a strom se již 
nebezpečně nakláněl. Proto bylo přijato 
rozhodnutí o  jeho odstranění a  ihned 
byla provedena náhradní výsadba 
vzrostlé jedličky. Co se týče údržby 
veřejné zeleně, každoročně provádíme 
zejména v  mimovegetačním zimním 
období kontrolu vzrostlé zeleně a  její 
údržbu tak, abychom minimalizovali 
riziko zranění nebo poškození majetku, 
v žádném případě ale svévolné kácení 
vzrostlé zeleně bez důvodu.
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Čápi ve Křemži
Každým rokem se na své hnízdo 
v  zahradě domu s  pečovatelskou 
službou vracejí čápi.

Letos přiletěli velmi brzy. První čáp  
26.  3.  a  druhý 2. 4. a hned začali 
s úpravou hnízda. 

Alena Nováková
Foto Anna Červenková

O jednu rubriku chudší bude náš 
obecní zpravodaj. Již od začátku roku 
zde čtenáři nenachází společenskou 
kroniku, v níž se objevovala oznámení 
a blahopřání k životnímu jubileu. 
Obáváme se, že bychom se jejich 
zveřejněním mohli dostat do konfliktu 
se zákonem na ochranu osobních 
údajů.
V některých dalších městech i na 
vesnicích volí jiný postup – obyvatele 
o svém záměru zveřejnit jejich data 
písemně informují. Ani tento způsob 
ale podle Úřadu na ochranu osobních 
údajů není zcela v pořádku.

Křemežsko bude chudší o jednu rubriku

Před vandaly neutekl, sedřeli z něj „kůži“
S  maminkami, tatínky a  dětmi z  ma-
teřského klubu jsme před devíti lety 
vysadili alej ovocných stromů starých 
odrůd kolem cesty z  Pasíček. Před 
dvěma lety k  nim skupinka dobrovol-
níků přidala další strom, lavičku a kří-
žek. Na místě se začali zastavovat lidé 
při svých procházkách, v létě zde našli 
cyklisté, pejskaři a maminky s kočárky 
první stín a na podzim sklízeli okolo pro-

Každý měsíc jsme podle údajů 
z matriky dávali do zpravodaje 
blahopřání obyvatelům, kteří se dožijí 
životního jubilea. I když mě to mrzí a 
lidé jsou zklamaní, teď od této praxe 
upouštíme.
V některých obcích řeší, jak neporušit 
zákon a přitom oblíbenou rubriku ve 
svých věstnících zachovat. Posílají 
například lidem dopis, jestli mohou 
jejich osobní data ve zpravodaji uvést. 
Dle výkladu zákona však poslat 
oslavencům dopis nestačí, obcím totiž 
chybí skutečný souhlas obyvatel, totiž 
fakt, že se někdo neozve, nebo se ozve 

telefonicky, ještě nemůže automaticky 
znamenat, že souhlasí. Pokud se 
neposílají dopisy doporučeně, nemusí 
k adresátovi vůbec dojít. Správně by 
měl dotyčný písemně potvrdit, že se 
zveřejněním souhlasí.

Pokud by přesto někdo z  vás chtěl 
poblahopřát rodinným jubilantům, 
nabízíme možnost zaslání krátké 
osobní gratulace k  nám do redakce, 
rádi toto otiskneme.

-BOR-

cházející poutníci první ovoce. Z místa 
je krásný výhled a místní i návštěvníci 
odjinud se kocha-
li pohledem na 
Křemži a Kleť.

Maminky s  dětmi 
se o  alej staraly 
i  tím, že několikrát 
vysbíraly odpadky, 

které sem nezdárníci odhodili, našli se 
i další dobrovolníci, kteří kolem strom-
ků vyžínali kopřivy, městys se o strom-
ky postaral jejich předjarním ořezem 

Fasáda hasičárny Mříčí
Po loňském pádu stromu ze 
sousedního pozemku na střechu 
hasičárny došlo i k posunutí pozednice 
a tím poškození fasády. 

Po domluvě s  mříčskými hasiči jsme 
nechali provést opravu fasády. 

Po loňské kompletní rekonstrukci 
interiéru tak budou mít hasiči zázemí, 
za které se nemusí stydět. 

Touto cestou chci poděkovat všem 
členům SDH Mříčí, kteří vlastními 
silami udělali na hasičárně spoustu 
práce.

Nový zdroj vody Loučej
Známá skutečnost posledních 
několika let, tj.  nedostatek podzemní 
pitné vody postihl i naši osadu Loučej. 

V  loňském roce byl nátok vodojemu 
nad vsí minimální a v největším suchu 

musel být i  zavážen cisternou. Druhý 
zdroj vody pro vodojem Kopaniny je 
sice velmi vydatný, ovšem nemůže 
gravitačně zásobovat horní část obce. 

Proto se po hydrogeologickém 
průzkumu provedl v  lednu nový vrt, 
jehož vydatnost se poslední 2 měsíce 
testovala - bylo zjištěno, že vydatnost 
vody je dostatečná, pro zásobování 
Loučeje i Lhotky by stačil tento vrt sám 
a i kvalita vody je výborná.

Po poklesu vody ve vrtech u Vackova 
mlýna rovněž připravujeme hydrogeo-
logický průzkum pro možné rozšíření 
zdrojů, abychom na nepřízeň klimatu 
byli včas připraveni.

S úctou a přáním 
krásných jarních dnů 
a velikonočních svátků 

Ing. Josef Troup, starosta
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a v létě posekáním vysoké trávy. Občas 
někdo přiložil ruku, aby opravil shrnuté 
pletivo, které si nadzvedli nenecha-
ví zajíci nebo srnky, když ze stromků 
v  zimě okusovali kůru. Někdo dokon-
ce sám vysadil stromek na místě, kde 
nějaký uhynul. V  aleji proběhl i  kurz 
řezání ovocných stromů, který pořáda-
li zahrádkáři pod vedením odborníka. 
Dalo by se říct, že alej slouží všem. Je 
hezké, že se našlo tolik dobrovolníků. 
Stromy se nám odvděčují nejen ovo-

cem a stínem, ale i tím, že nám dávají 
kyslík a zachycují polétavý prach.

Jenže - krom dobrovolníků se najdou 
i  vandalové, kteří se ke stromkům 
dokážou zachovat i  takto, jak ukazují 
fotografie, kdy řádění neznámých 
vandalů odnesl na konci února tento 
už pěkný, vzrostlý stromek. Vyvrácený, 
po celé délce kmene až vysoko do 
koruny sedřený z kůry. 

Prosíme, kdybyste někdy zahlédli 
někoho, kdo v aleji stromky poškozuje, 
pořiďte fotografii, kontaktujte Úřad 
městyse Křemže nebo Policii. Jedná 
se o  poškozování cizího majetku 
a  veřejné zeleně, které je trestné. 
Hlavně ale jde o  bezohledné ničení 
cizího úsilí a stromů, které v době, kdy 
se všude kácí, tolik v krajině pro naše 
děti potřebujeme. A stromy mají smůlu 
- před vandaly neutečou.

Kotlíkové dotace potřetí a naposled

Je to tu, Ministerstvo životního 
prostředí spustilo třetí a  už poslední 

vlnu kotlíkových dotací.

Kotlíky lze opět vyměnit s dotací

Po úspěchu prvních dvou vln dotací 
na výměnu starých kotlů za novější, 
s  vyšší účinností a  ekologičtější, byla 
počátkem tohoto roku vyhlášena 
třetí a  poslední vlna takzvaných 
kotlíkových dotací. V Jihočeském kraji 
bude na výměny k dispozici něco přes  
300 miliónů korun. Na přelomu srpna 
a září 2019 budou zveřejněny konkrétní 
podmínky pro 3. kolo dotací, s tím, že 
příjem žádostí bude v září – říjnu 2019.

Na co se přispívá

Podmínky pro podání žádostí budou 
do značné míry obdobné jako v prvním 
a druhém kole.

Výše dotace a  podporovatelné typy 
zdrojů tepla:

75 % plynový kondenzační kotel (max 
95 tis. Kč)
80  % kotel na biomasu s  ručním 
přikládáním (max 100 tis. Kč)

80  % tep.čerpadlo nebo aut.kotel na 
biomasu (max 120 tis. Kč)

Změnou je, že ve 3. kole již nebudou 
podporovány kotle umožňující 
spalování uhlí, a  to ani kombinované, 
umožňující spalovat uhlí společně se 
dřevem či peletami. To souvisí jednak 
se snahou EU o  snížení množství 
polétavého prachu, jehož zdrojem 
jsou podle analýz až z 38% právě staré 
špatně čištěné kotle a  kotle spalující 
uhlí. A  za druhé se předpokládá, že 
v  blízké době bude klesat nabídka 
kvalitního uhlí pro vytápění.

Podpora i  na otopnou soustavu či 
regulaci

Naopak potěší, že ve 3. kole půjde 
dotaci uplatnit i na rekonstrukci otopné 
soustavy či regulaci systému. Stejně 
tak budou jako způsobilé náklady 
uznány i měření a úprava spalinových 

cest, tedy například vyvložkování 
komína pro kondenzační kotel.

Kombinace s další dotací s bonusem

Další výhodou je možnost získat bonus 
až 20 tisíc korun, a to, když současně 
využijete dotace z  programu Nová 
zelená úsporám (NZÚ). Tedy například 
vyměníte kotel z  kotlíkovky a  z  NZÚ 
si necháte zřídit solární soustavu na 
ohřev teplé vody.

Podrobnosti k  dotacím a  seznam 
certifikovaných dodavatelů kotlů 
a  topných systémů naleznete 
na specializovaných stránkách 
Jihočeského kraje: kotlikovedotace.
kraj -jihocesky.cz

Použité zdroje:
TZB -info.cz
kotlikovedotace.kraj -jihocesky.cz

Ing. Petr Brtinský
energetický poradce

Energetická poradna (energeticka.poradna@seznam.cz)
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ODKAZ MARIÁŠNÍKŮ HONZY A PÁJI ZIMMERMANNA ŽIJE DÁL

14 10 Návara J. Dubné
15 18 Bohoněk Josef České Budějovice
16 5 Cibulka František Chlum
17 8 Vondrák Zdeněk Holubov
18 13 Tlamsa Josef Zahájí
19 14 Vitha František Zahájí
20 4 Franc Jaroslav Český Krumlov
21 21 Ilko Ivan Buková
22 11 Návara st. Jaroslav Dubné
23 17 Matoušek Miloslav České Budějovice
24 1 Hošna Bohuslav Chvalšiny

JAN LAŠTOVIČKA

Již po osmé se v chlumské restauraci 
U Bednářů sešli příznivci mariáše, aby 
v  přátelské atmosféře u  této karetní 
hry uctili památku dvou místních 
mariášníků. Memoriálu Jana a  Pavla 
Zimmermanna se zúčastnilo 24 hráčů.

V předchozích sedmi ročnících zvítězil 
pětkrát Vladimír Chaluš z  Lišova, po 
jednom vítězství přidali Jiří Krčmář 
z  Lipí a  František Cibulka z  Chlumu 
u Křemže. K těmto vítězům nyní přibyl 
Josef Lejsek z  Českých Budějovic, 
který naprosto ovládl druhé kolo 
a  dokázal, že v  tříkolovém turnaji lze 
být první i  přesto, když dvě ze tří kol 
zůstanete v mínusu.

Turnaj se stejně jako v  předchozích 
letech odehrál v  duchu fair play, 
pořadatelé nemuseli řešit žádný spor, 
cenový fond byl bohatý díky přispění 
Úřadu městyse Křemže a  účast velmi 
slušná.

Pořadí: 1. Josef Lejsek (České Budějovice), 
2. Jan Laštovička (Chlum), 3. Václav Burian 
(Hůry), 4. Stanislav Lavička (Olešnice), 
5. Jaroslav Opelka (Holubov), 6. Václav 
Novotný (Český Krumlov), 7. František Hanák 
(Římov), 8. Milan Lang (Zahájí), 9. Václav 
Rončák (Brloh), 10. Libor Vácha (Český 
Krumlov), 11. Jiří Krčmář (Lipí), 12. Jindřich 
Boubal (Zahájí), 13. Petr Burda (Buková),  
14. Jaroslav Návara mladší (Dubné),  
15. Josef Bohoněk (České Budějovice), 
16. František Cibulka (Chlum), 17. Zdeněk 
Vondrák (Holubov), 18. Josef Tlamsa 
(Zahájí), 19. František Vitha (Zahájí),  
20. Jaroslav Franc (Český Krumlov), 21. Ivan 
Ilko (Buková), 22. Jaroslav Návara starší 
(Dubné), 23. Miloslav Matoušek (České 
Budějovice), 24. Bohuslav Hošna (Chvalšiny)

Vítězem Memoriálu Jana a Pavla Zimmermanna 
se stal Josef Lejsek z Českých Budějovic.

Ceny předal Jan Laštovička,  
na snímku si vybírá svou odměnu 
Libor Vácha z Českého Krumlova.

Hráči se setkali tříkolově,  
vždy po čtyřech mariášnících.

Chutné a bohaté občerstvení je jedním 
z lákadel chlumského memoriálu.

Ceny obdrželi všichni účastníci, třem nejlepším 
navíc náležel hodnotný dárkový koš.
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DUBEN NA ZAHRADĚ
Dubnové počasí je velmi nestálé, prostě 
aprílové. Dlouhodobá průměrná teplota 
je v nadmořské výšce 400 m již 7 °C, ta 
s každými 100 metry klesá o 0,7 °C a tak 
v 600 m je jen asi 5,5 °C.
Většina rostlin vstupuje do vegetace od 
kořenů po pupeny, také mikroorganismy 
v půdě začínají být aktivní.
Teplota půdy se již zvyšuje ve všech 
vrstvách, na povrchu se od počátku do 
konce měsíce zvýší z  8,5 °C na 14 °C 
a  v  hloubce 20 cm ze 7 °C na 11 °C, 
v  60 cm ze 6,5 °C na 9 °C a  ve 100 cm 
z 5,5 °C na 8 °C.
Dešťové srážky se zvyšují, v nadmořské 
výšce 400 m naprší 45 až 50 mm 
a  v  800 m až 70 mm vodního sloupce 
(tj.  70 litrů/m2), přesto potřebují nové 
výsadby a  mělce kořenící rostliny 
závlahu.
Slunce je nad obzorem o 1,5 hodiny déle, 
tedy 14,5 hodin a tvoří asi 9% celoročního 
úhrnu.
Strupovitost jabloní a  hrušní - u  odrůd 
náchylných k  tomuto onemocnění 
začněte s  postřiky již před kvetením, 
protože v  tomto období se začínají 
uvolňovat z  opadaných napadených 
listů z  minulé sezony spory - původci 
onemocnění. První dva postřiky 
provedeme ještě před květem, další 
bezprostředně po odkvětu stromů. 
Za deštivého počasí pokračujeme 
v  ošetřování až do června v  deseti až 
čtrnáctidenních intervalech. Pokud 
jsou hrušně vysazeny v  oblastech se 
silnějším výskytem rzi hrušňové, měli 
bychom dávat přednost přípravkům 
Luna, Dithane, Novozir nebo Polyram, 
které jsou účinné i proti rzím.
Klasické přípravky proti strupovitosti: 
Luna, Delan 700 WDG, Dithane M 45, 
Chorus 75 WG, Merpan 80 WDG, Mythos 
30 SC, Syllit 65, Zato 50 WG. Lepší, než 
často používat k ochraně tyto chemické 
přípravky, je pěstovat odolné odrůdy 
proti strupovitosti. K odolným odrůdám 
jabloní patří např. Angold, Blaník, Bláhovo 
oranžové, Selena, Goldstar, Petra, Tábor, 
Topaz, Vltava  apod. Z  hrušní patří 
k  odolnějším: Alice, Clappova, Milada, 
Konference, Manon, Monika, Amfora, 
Blanka, Bohemica, Nela, Jana, Dita, 
Dicolor.
V posledních letech se do praxe postupně 
zavádějí biologické přípravky na ochranu 
rostlin od firmy Biocont laboratory Brno. 
Jeden z  nejvýznamnějších přípravků 
proti houbovým chorobám jádrovin je 
přípravek Alginure. Hlavní uplatnění 
je proti strupovitosti, ke zvýšení jeho 

účinnosti se může použít v  kombinaci 
s  měďnatým přípravkem Kocide 
(Alginure 0,8 až 1% a  Kocide 0,2%). 
Alginure také působí proti padlí, černím, 
hnilobám a  skládkovým chorobám, 
dále se doporučují přípravky: VitiSan, 
MycoSin a Polisenio.
Pilatky švestková a jablečná - způsobují 
takzvanou ranou červivost malých 
plůdků. Za rok mají jen jednu generaci. 
Škůdce přezimuje ve stádiu larev v půdě. 
Dospělé pilatky nalétají na kvetoucí 
stromy a  samičky kladou vajíčka do 
kalichů odkvétajících květů. Chemický 
zásah je proto potřeba provést již 
při dokvétání stromů, ale nejpozději 
těsně po odkvětu. Chemickou ochranu 
můžete podpořit i  bílými lepovými 
destičkami. Přibližně deset dnů před 
předpokládaným začátkem kvetení 
byste je měli rozvěsit do korun stromů, 
kde poslouží nejen ke sledování náletu 
dospělců, ale i na přímý odchyt samiček 
pilatek. Přípravky k  ochraně proti 
pilatkám: Calypso 480 SC, Mospylan 20 
SP.
Nedávno byl k  bioochraně jabloní 
proti pilatce jablečné povolen odvar 
z  quassiového dřeva. Doporučená 
dávka na 1 ar je odvar ze 40 gramů 
quassiového dřeva, dodavatel: Biocont 
laboratory Brno.
V posledních letech se u slivoní objevuje 
jako nejzávažnější onemocnění 
puchrovitost švestek způsobená houbou 
Taphrina pruni. Houba totiž přezimuje 
jako mycelium v  mezibuněčných 
prostorech pletiv letorostů. Na jaře 
prorůstá do květních pupenů a základů 
semeníků. Pletiva pak nadměrně 
bují, pecka se nevyvíjí, nebo zasychá. 
Deformovaný plod nazývaný puchr 
se zvětšuje až na několik centimetrů. 
Zpočátku je zelený, později hnědý, na 
povrchu pokrytý bělavým povlakem 
askospor. Napadené letorosty se kroutí, 
zduřují, žloutnou a červenají. Pro výskyt 
choroby jsou příznivé polohy s vysokou 
vzdušnou vlhkostí. Více trpí stromy 
zanedbané, s  hustou korunou. Výskyt 
podporuje i pozdní nástup jara a dlouhá 
doba kvetení. Choroba se projevuje 
v  době nalévání pupenů, případně 
rašení, až do konce kvetení. Preventivně 
stříkáme přípravkem Kocide, Champion 
nebo Kuprikol.
Réva vinná potřebuje k  nástupu do 
vegetace teplotu kolem 10 °C, kdy 
začíná proudit míza zpočátku tvořena 
jen vodou, později obohacena o sušinu. 
Tato doba je nejvhodnější k  vyvazování 
tažňů, protože je možné je ohýbat bez 

nebezpečí zlomení. Tažně se ohýbají do 
oblouků, aby vyrůstající výhony rostly 
stejně intenzivně. Kromě tažňů je často 
potřebné vyměnit i úvazky u kmenů, aby 
se do starého dřeva nezařezávaly. Pokud 
se uvazují loňské letorosty pro tvorbu 
nových kmenů, je potřebné je uvázat 
na několika místech, aby se pod tíhou 
narůstajících výhonů nezlomily.
Pilatěnka drobná patří mezi 
nejnápadnější škůdce růží, protože 
způsobuje podélné stáčení listů do tvaru 
trubiček. Listy se svinují až po nakladení 
vajíček pod pokožku spodní vrstvy listů. 
Larvy škůdce se vyvíjí ve vzniklých 
trubičkách. Za rok má pilatěnka jednu 
generaci. Ochrana spočívá ve dvou 
postřicích rostlin, a to na začátku rojení 
dospělců a  potom za dva týdny. První 
postřik se v  nejteplejších oblastech 
provádí již ve druhé polovině dubna. 
K  chemické ochraně můžeme použít 
přípravky: Actellic 50 EC, Diazol 50 EW, 
Karate Zeon 5 CS.
Před výsevem semen zeleniny nebo 
výsadbou zapravíme do půdy podle 
potřeby minerální hnojiva, kompost 
nebo granulované organické hnojivo. 
Minerální hnojiva zapravujeme do půdy 
s  dostatečným předstihem, alespoň 
tři týdny, jinak mohou nastat problémy 
se vzcházením některé zeleniny. Příliš 
suchý pozemek předem dostatečně 
zavlažíme, po oschnutí urovnáme 
a naznačíme si řádky, do kterých budeme 
zeleninu vysévat či vysazovat. Na 
venkovních stanovištích pokračujeme 
ve výsevech ředkvičky, hrášku, ředkve 
a  mrkve, začínáme vysévat červenou 
řepu salátovou. Vysazujeme ranou 
košťálovou zeleninu, salát hlávkový, 
ledový a rané brambory.
Bylinky předpěstujeme v  krytých 
prostorách nebo je sejeme přímo na 
venkovní stanoviště. Ve druhé polovině 
měsíce vyséváme zimní odrůdy póru.
Často se setkávám s tím, že zahrádkáři 
používají k  ochraně porostů nekvalitní 
postřikovače, které vytvářejí hrubé 
kapky. Tím dochází ke špatnému pokrytí 
rostlin, k  velké spotřebě postřikové 
kapaliny a nadměrně se zatěžuje i životní 
prostředí. Dle vlastních zkušeností 
doporučuji postřikovače společnosti 
akp, které postřikovou kapalinu 
dokonale rozmlží, pokryjí tak velmi 
dobře ošetřované porosty a  spotřeba 
postřikové kapaliny je podstatně menší. 
Bližší informace o těchto postřikovačích 
naleznete na www.akp.cz

P. Kumšta
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ISLAND A ŠUMAVA ČAROVNÁ

BESEDY PRO DĚTI Z MŠ KŘEMŽE

BESEDY PRO ŽÁKY ZŠ KŘEMŽE

KNIHOVNA MĚSTYSE KŘEMŽE

Knihovna městyse Křemže pořádala 
dne 20. března 2019 přednášku Island, 
země ohně a  ledu a  Šumava čarovná 
se známým fotografem panem 
Vladislavem Hoškem.

Pan Vladislav Hošek se již padesát 
let zabývá fotografováním Šumavské 
přírody. Kromě toho navštívil spoustu 
dalších míst po světě. Své fotografie 
prezentuje v  obrazových publikacích, 

V  uplynulém měsíci březnu - v  rámci 
akce Březen - měsíc čtenářů byly 
v Knihovně městyse Křemže pořádány 
besedy pro děti z  Mateřské školy 
v Křemži.

Děti nejprve hádaly různé hádanky, 

potom si poslechly pohádku, a nakonec 
si prohlédly pohádkové knihy.

Dne 12. března 2019 se přišly podívat 
do knihovny děti 1. třídy Mateřské 
školy v Křemži.

Dne 5.  března  2019 si přišli do 
knihovny poslechnout povídání paní 
Jiřiny Halmlové o  historii vazby knih 
od 10. století až po 19. století žáci  
9. a 6.B třídy Základní školy v Křemži. 
Dne 7.  března  2019 navštívili stejnou 
besedu další žáci ze 7. A a 8. B a ještě 
12. a 21. března 2019 žáci 5. A a 5. B 
třídy.

Paní Jiřina Halmlová, která je 
konzervátorkou ve Státním okresním 
archivu, s  sebou přinesla pro lepší 
představu spoustu materiálu, z kterého 
se knihy vyráběly. Několik druhů 
pergamenu a  kůží, ukázky zdobení 
knih, způsoby tisku textu (původně 
opisování) a různé pomůcky potřebné 
k jejich výrobě. I jednu knihu z počátku 
19. století, psanou obrozeneckou 

češtinou, ze které nám někteří žáci 
kousek přečetli, i když to nebylo vůbec 
lehké.

kalendářích, průvodcích, časopisech 
nebo v  prospektech. V  naší knihovně 
máme z  dřívějška knihu „Šumava 
panoramatická, Zapomenutá dědictví 
a  Šumava“, a  po této přednášce k  ní 
přibyly další jeho fotografické knihy.

Pan Vladislav Hošek se své práci 
věnuje naplno a  pro získání svých 
fotografií překonává jakékoli překážky. 
A tak jsme měli možnost si prohlédnout 
skutečně krásné fotografie Islandu 
a  Šumavy, a  nejen to, vyslechli jsme 

si i  různé zajímavosti a  jeho zážitky 
z těchto míst.

Miroslava Průchová
knihovnice

Dne 13.  března  2019 si přišly 
prohlédnout knihovnu i  děti 3. třídy 
Mateřské školy v  Křemži. Těm jsem 
přečetla pohádku od Katji Reiderové – 
Medvídek Míša a  cesta kolem světa. 
Stejnou pohádku si poslechly i  děti 
2. třídy Mateřské školy v  Křemži, 
které knihovnu navštívily dne 
15. března 2019.

Ukázala nám, že požadavky na tvůrce 
umělecké knižní vazby zahrnují velmi 
široký rozsah dovedností a znalostí. Pro 
výkon takového povolání je v současné 
době možné studovat například písmo 
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KNIHOVNA 
MĚSTYSE KŘEMŽE

KNIHOVNA 
MĚSTYSE KŘEMŽE

1. – 5. KVĚTNA 2019

ZAVŘENA
na grafických školách, a  potom na 
vysoké škole konzervování knih a tisků.

OPUŠTĚNÁ KRAJINA
Dne 6.  března  2019 se uskutečnila již 
šestá přednáška a  beseda s  autorem 
publikací o  Novohradských horách, 
panem Milanem Koželuhem z  cyklu 
Genius loci Novohradských hor.

Tentokrát jsme si prohlédli fotografie 
míst, kde dříve byl čilý ruch a život, a na 
kterých dnes již nenajdeme vůbec nic, 
nebo jen jejich zbytky. V Novohradských 
horách zaniklo 25  – 70 obcí různého 
stupně. Některé zmizely úplně, někde 
zůstaly opuštěné rozpadající se domy. 
V několika obcích zbylo jen pár domů 
využívaných k  rekreaci. V  Pohoří na 

Šumavě byly staré domy zbourány 
a postaveny nové.

Opět jsme si kromě zajímavého 
povídání prohlédli i  spoustu pěkných 
fotografií.

Miroslava Průchová
knihovnice

Dne 28. února 2019 se uskutečnila před-
náška s promítáním fotografií s panem 
PhDr.  Jiřím Cukrem, odborným radou 
ve Státním okresním archivu v Českých 
Budějovicích, o turistických zajímavos-
tech mezi Českým Krumlovem a Čes-
kými Budějovicemi.

Pan PhDr. Jiří Cukr začal tím, co máme 
nejblíže  – Kletí, Granátníkem, Zlatou 
Korunou, Dívčím kamenem a Třísovem 
s  památnou lípou a  oppidem. 
Následovala Křemže se zmínkou 
o  kapli Svaté Voršily a  Kluk, kde se 
nachází hraniční kámen Jana Albrechta 
Častolára z  roku 1644. Odtud jsme 
se přesunuli přes Slavči a  Habří do 
Kvítkovic a  Lipí, kde stojí domy stejné 
lidové architektury jako v Holašovicích. 
Potom jsme si prohlédli fotografie 
několika pomníků, které jsou v Boršově 
nad Vltavou a  v  jeho okolí, původní 
boršovský železniční most, zámek 
a park – Zahrada Hlaholice.

Turistické zajímavosti 
mezi Krumlovem 
a Budějovicemi

TURISTICKÉ ZAJÍMAVOSTI MEZI KRUMLOVEM 
A BUDĚJOVICEMI

Odtud nás PhDr.  Jiří Cukr zavedl na 
hrad Maškovec a  do Kamenného 
Újezdu, kde na náměstí stojí rozcestník, 
který původně stál u  rybníka Štilec. 
Zajímavá jsou i  další místa, která 
nám pan Cukr ukázal, Plavnice, Plav, 
Doudleby, Holkov, Krnín, Opalice, 
Čertyně, Radostice, Štěkře a  Černice, 
kde svou velice poutavou přednášku 
zakončil.

 Miroslava Průchová
Knihovnice

Miroslava Průchová
Knihovnice

NA VZDĚLÁVACÍ AKCI

„KNIHAŘINA 
NENÍ DŘINA“
24. DUBNA 2019

 V 17.00 HODIN

PŘIJĎTE SI 
UŠÍT SEŠÍTEK

S PANÍ JIŘINOU HALMLOVOU

Cena materiálu 50,- Kč.
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ZPRÁVIČKY - ZŠ A MŠ KŘEMŽE

S  prvním březnovým dnem jsme ráno 
přivítali do školky princezny, čertíky, 
ninji, čarodějnice, víly, piráty… Děti si 
náležitě užily karnevalový den. Nejdříve 
ve třídě u  Prostředníčků proběhlo 
vzájemné představení masek. Poté 
si děti ve svých třídách zahrály hry, 
zatančily a  zasoutěžily. Odnesly si 
domů nejen dobrou náladu, ale i veselý 
balónek a  diplom za krásnou masku, 
který patří i  maminkám za přípravu 
masek. Byly opravdu nádherné…

A  teď do Velikonoc půst? Spolu 
s  předškoláčky jsme vymysleli 
„BONBÓN půst“, zatím se nám daří…

Abychom si zpříjemnili čekání na jaro, 
jezdíme každým rokem s  dětmi na 
Hřiště bez bot. Na tuto akci se děti 
velmi těší. Jezdíme i  s  nejmenšími, 
s  třídou Malíčků. Děti naší školky se 
sice často vzájemně potkávají, ale 
toto dopoledne si mohou užít opravdu 
všichni společně.

Na první jarní den jsme pozvali do 
školky divadlo Divoloď. Na děti čekal 
nevšední zážitek u  pohádky Kouzelný 
zvoneček, kde aktivně pomáhaly řešit 
problémy hlavního hrdiny.

Jaro je tu… aneb jak jsme přivítali 
Jaro - Vesnu a  rozloučili se se Zimou 
- Moranou…

Co nového ve školce ve Křemži?
Symbol zničení Morany není o  jejím 
znehodnocení, ale spíše o jejím poslání 
pryč a upozornění na neměnný koloběh 
jednotlivých ročních období v přírodě… 
a za rok se zase vrátí zpět…

Na přípravu vítání Jara a  loučení 
s  Moranou dostala každá třída svůj 
úkol. Malíčci vyrobili Moranu a sněhové 
vločky z papíru znázorňující zimu, která 
odchází. Prostředníčci připravili klíč 
k  odemykání jara a  nádherné kytičky 
znázorňující přicházející jaro. Palečci 
vytvořili společně sluníčko. Sluníčko 
vhozením do vody putuje „světem“, 
hřeje a probouzí.

Celá školka se sešla na zahradě 
u  Palečků v  komunitním kruhu, kde 
jsme si připomněli význam našeho 
setkání. Poté jsme vyrazili na jarní 
průvod Křemží se zastávkou před 
radnicí, kde jsme si společně zazpívali. 
Doputovali jsme až ke Křemežskému 
potoku u „Střelnice“. Malíčci vhodili do 
vody vločky a  Moranu, Prostředníčci 
klíč a  kytičky a  jako poslední vhodili 
Palečci do vody sluníčko. Děti se pak 
s  nadšením rozběhly podél potoka 
a  s  jásotem sledovaly, kde co pluje. 
Počasí bylo vskutku jarní, oslava 
jara byla pro nás všechny příjemným 
vstupem do nového období…
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Jelikož je březen také měsícem knihy, 
každoročně se těšíme na návštěvu 
knihovny, kterou máme hodně blízko… 
nejinak tomu bylo i  letos. Setkání bylo 
příjemné pro všechny naše třídy… 
a  tímto ještě jednou děkujeme naší 
milé paní knihovnici Mirce Průchové.

A na co se budeme těšit v dubnu?

Předškoláčky čeká zápis do školy. Třída 
předškoláčků je pozvaná na návštěvu 
do první třídy, kde děti uvidí své o  rok 
starší kamarády a poslechnou si, co už 
se za necelý rok naučili.

Dále se můžeme těšit na dva výlety 
do Českých Budějovic - k  hasičům 
a  do Cinestaru na pohádku Khumba. 
Určitě se s vámi rádi podělíme o naše 
další společné zážitky v příštím vydání 
Křemežska.

Také se těšíme na delší vycházky do 
okolí a připravujeme jarní odemykání 
školkové zahrady.

Kolektiv MŠ Křemže přeje všem 
čtenářům Křemežska krásné jaro!

Chemické soutěže
V letošním školním roce se žáci deváté třídy mohli zúčastnit 
dvou soutěží z  chemie. Soutěž Hledáme nejlepšího 
mladého chemika je určena pouze pro žáky základních škol, 
v  Chemické olympiádě měří své síly žáci základních škol 
i stejně staří studenti víceletých gymnázií.

Jako první se konalo školní kolo Mladého chemika, kterého 
se zúčastnili téměř všichni žáci deváté třídy. Tři nejlepší 
žáci, Jirovec Václav, Jirovcová Eva a Lukáš Puffer, se vydali 
13. 12. do Prahy na Masarykovu střední školu chemickou, 
aby své štěstí zkusili v druhém kole. Nezalekli se konkurence 
348 žáků ze 138 škol a 6 krajů a Eva Jirovcová skončila na 
pěkném 35. místě, Václav Jirovec se 8. místem probojoval 
do třetího laboratorního kola, které se konalo 21. 2. Zde se 
mu tolik nedařilo, ale vyzkoušet si laboratorní techniky, které 
na základní škole neděláme, určitě stálo za to.

Chemická olympiáda je trochu náročnější soutěž, již školní 
kolo se skládá ze tří částí – teoretické, laboratorní a kontrolního 
testu. Také učivo, které je potřeba zvládnout, přesahuje 
rámec učiva základní školy, proto se jí zúčastňují pouze 
žáci, kteří jsou ochotni udělat něco navíc, věnovat svůj čas 
pečlivějšímu studiu chemie. Ze šesti dobrovolníků nakonec 
všechny tři části splnili čtyři soutěžící, z nichž na medailových 

pozicích skončili: 1. Pšenička Simon, 2. Jirovec Václav,  
3. Jirovcová Eva. Tito tři úspěšní řešitelé postoupili do 
okresního kola, které proběhlo v  Českém Krumlově 
1.  března. K  mé velké radosti všichni tři opět obsadili 
stupně vítězů, tentokrát v  jiném pořadí: 1. Jirovcová Eva,  
2. Pšenička Simon a  3. Jirovec Václav. Všem třem patří 
velký dík a Evě držím palce v krajském kole.

Mgr. Adéla Broučková, vyučující chemie.

Mladý chemik Praha
Ráno dvacátého prvního února jsem 
vstával v půl páté a po ranní přípravě 
jsem chvátal na náměstí ve Křemži, 
odkud nám odjížděl autobus. Právě 
tam jsme měli já a  paní učitelka 
Broučková sraz.

Cesta autobusem do Budějovic byla 
příjemná a  já nebyl vůbec nervózní 
z  toho, co přijde, protože jsem věděl, 
že tam mám mizivou šanci uspět, 
ale i  přesto jsem se těšil, protože 
práci v  takové laboratoři, jakou mají 
na chemické střední škole v  Praze, 
si jen tak někdy nezopakuji. Cestou 
vlakem do Prahy jsem byl čím dál tím 

zvědavější, co na mě v laboratoři vytasí, 
a  tak jsem byl nervózní, i  když jsem 
věděl, že nemám proč. Ke konci jsem 
si trochu myslel, že kdyby se mnou 
nejela paní učitelka a nepovídala si se 
mnou, tak bych z toho čekání nakonec 
zešílel. Ale nakonec jsme dorazili na 
Hlavní nádraží v Praze a všechno bylo 
v pohodě.
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Cesta do školy, kde se konala soutěž, 
nebyla dlouhá. Z  nádraží přes 
Václavské náměstí a potom boční ulicí 
až jsme dorazili k budově, která se nijak 
nelišila od všech ostatních kromě toho, 
že vedle dveří měla napsáno na štítu 
Střední chemická škola T. G. Masaryka.

Vešli jsme dovnitř a já najednou zjistil, 
že jsem si mohl říkat to, že nemám 
proč být nervózní třeba stokrát nebo 
tisíckrát, ale stejně jsem byl nervózní 
jako pes. Na recepci nás poslali do 
místnosti číslo tři sta pět a  před těmi 
dveřmi se se mnou paní učitelka 
rozloučila a já jsem byl najednou sám.

Vešel jsem tam a viděl, že jsou všechny 
lavice obsazeny. Šel jsem doprostřed 
třídy, rozhlížel se, kam se posadím 
a nakonec jsem si sedl do druhé řady 
do lavice nalevo z pohledu tabule, vedle 
takového od pohledu tichého kluka, 
který byl asi tak nervózní jako já. Snažil 
jsem se s  ním navázat konverzaci 
a nakonec jsme se dali do řeči. Byl ze 
Strakonic a ve škole prý také nemají tak 
často laborky jako my.

Potom na nás začala mluvit 
pořadatelka a  po úvodní řeči jsme 
vyšli a následovali jsme jí do školních 
laboratoří. Když jsme tam vešli, tak 
nás hned rozdělovali na místa podle 
pořadí v  minulém kole. Když jsem šel 
k  místu osm, rozhlížel jsem se, jak 
vypadá pořádná chemická laboratoř. 
Byla to místnost velká jako naše třída, 
ale bylo v ní jenom pět dlouhých stolů 
zabudovaných do podlahy a  celých 
ozděných kachličkami. Každý ten stůl 
měl dvě strany rozdělené „mostem“, to 
byla taková přepážka napříč stolem. Na 
každé straně mostu byla tři místa a na 
každém z  nich byly všechny potřebné 
věci na pokusy.

Potom nás začali školit ohledně 
bezpečnosti práce v laboratoři, ohledně 
práce s  pyknometry a  ohledně práce 
s  odměrnými baňkami. A  poté jsme 
začali. Podíval jsem se na první stranu 
zadání a  myslel si, že jsem v  háji. 
Byly tam jednotky, které jsem v životě 
neviděl, veličiny, které jsem v  životě 
neviděl a  s  tím jsem měl pracovat. 
Věděl jsem, že máme připravovat vodné 
roztoky soli a tak jsem začal přípravou 
těchto roztoků. Sůl byla uskladněna 
v takové plastové nádobce, která se ale 
musela stavět na víčko, protože místo 

dna měla špičku. Připadalo 
mi to strašně nepřirozené 
a  od začátku jsem věděl, 
že se něco stane. A taky se 
stalo. Když jsem navažoval 
druhou dávku, tak jsem 
postavil otevřenou mističku 
se solí na stůl a všechna se 
vysypala. Viděl jsem, jak se 
mi přes rameno dívá kluk, 
který pracoval vedle mě 
a  na jeho tváři se objevil 
nepatrný úsměv. A tak jsem 
prvních pět minut času 
uklízel rozsypanou sůl.

Dokud jsem ji neuklidil, 
nemohl jsem pokračovat 
v  přípravě navážek. Když 
jsem je navážil, tak jsem 
se slavnostním úsměvem 
zjistil, že na váze je 
desetinná tečka, a  tak mi 
nezbývalo nic jiného než 
všechno vylít a začít znovu.

Druhý pokus byl nečekaně 
rychlý a  přehledný. Bylo to jiné oproti 
prvnímu pokusu v tom, že jsem věděl, 
co mám dělat. Cítil jsem se jako profík 
a  myslím, že jsem slušně dohnal 
mezičas ostatních, i  když jsem kvůli 
tomu ve všem pozadu.

Potom začalo měření hustoty za 
pomoci pyknometru. To mě bavilo 
asi ze všeho nejvíce, protože to bylo 
něco nového, co jsem nikdy nedělal. 
Pyknometr je taková malá flaštička, 
která připomíná vajíčko. Má duté víčko 
ale je v něm jenom malinkatá škvírka. 
Jeho objem je jasně daný a  tak se 
díky této informaci dala krásně zjistit 
hustota roztoku. Nejdříve se vážil 
suchý prázdný pyknometr a potom plný 
roztoku. Ze vzorečku se jednoduše 
dopočítala hustota.

Dalším úkolem bylo přenesení 
informací do grafu. Věděl jsem, že má 
graf vyjít rovně, protože bylo jasné, že 
s rostoucí koncentrací roste i hustota, 
a proto jsem byl mírně zklamaný, když 
mi to vyšlo křivě.

Poslední úkol byl asi nejlehčí a  to 
jsem měl z  grafu zjistit koncentraci 
neznámého roztoku, který nám 
připravili. Věděl jsem, že tady to cvičení 
mi asi nevyjde kvůli nepřesnosti grafu.

Odevzdal jsem práci ještě před 
skončením časového limitu a  šel 
jsem zpátky do třídy a  tam už se na 
mě usmívala paní učitelka. Dal jsem 
se do řeči zase s tím klukem, který se 
mnou seděl v lavici. Viděl jsem, že měl 
podobné problémy jako já, teda až na 
tu vysypanou sůl a problémy s váhou. 
Povídali jsme si až do té chvíle, dokud 
nezačala přednáška.

Přednášku vám asi popisovat 
nebudu, ale v  kostce to bylo o  jedech 
v  organismech a  přírodě. Tyto jedy 
se vyrábějí synteticky, a  tak bylo 
zajímavé, že se nacházejí i  v  přírodě. 
Ta přednáška mi úplně změnila pohled 
na bio koutky v potravinových řetězcích 
jako je např.  Albert, a  právě tam jsem 
pochopil jejich nebezpečí.

Potom jsme se vydali na cestu zpátky. 
Cestou jsem probíral s paní učitelkou ty 
věci, které jsem nevěděl, a také jsme si 
povídali o té přednášce.

Potom jsme přijeli na nádraží do 
Křemže a  odtamtud jsem se vydal 
domů.

Václav Jirovec, 9.A
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Ve Varech to vřelo
I  tak by možná šlo popsat atmosféru 
24. ročníku celostátní pěvecké soutěže 
Karlovarský skřivánek. 

Do ní postoupili naši žáci Tomáš Karl 
a  Jakub Zeman z  krajského kola, kde 
oba získali zlaté medaile. Připomeňme, 
že Tomáš se věnuje klasickému zpěvu 
a  Jakub muzikálu a  populárním 
písním, a  že si oba kluci ponechali 
i  pro celostátní kolo stejný repertoár 
písniček, se kterými zabodovali v kole 
krajském.

Jakub si v  úterý 19.  března vylosoval 
startovní číslo 51. Pro někoho by to 
možná znamenalo nervové zhroucení 
z  tak dlouhého čekání. Pro Jakuba to 
ale byla příležitost. Během té doby se 
jistě koncentroval, ladil detaily, sledoval 
soupeře, kontroloval svůj pulz, zkrátka, 
šel s  písní „Tereza“ na jistotu, která 
mu vynesla zasloužené druhé místo 
v  kategorii C2 Muzikál a  populární 
písně.
Ani Tomáš to neměl o  den později 
snadnější. Sice si vylosoval startovní 

číslo 18, ale byla s  ním přitom pěkná 
rýma. To se pak opravdu moc dobře 
nezpívá. To by ale nesměl reprezentovat 
naše Křemežsko Tomáš! 

Během čekání kloktal solí, mořskou 
vodou a kdo ví čím ještě. Když přišel na 
parket, spustil „Voděnka studená“. Bylo 
jasné, že to bez medaile asi nebude. 

Nakonec vybojoval krásné třetí místo 
v kategorii C1 Klasický zpěv.

Oba kluci by zde určitě chtěli poděkovat 
svým rodičům, babičkám, učitelkám 
v  hudebce a  všem těm, kteří je 
podporují a pomáhají jim. Já to udělám 
za ně. Děkujeme!

 Aleš Bartoň

Sportovní soutěže
Dá se říci, že jsem si již skoro zvykl 
na to, že nadšení a  nasazení našich 
žáků a jejich vedoucích přináší Křemži 
nadstandardní úspěchy i ve sportu. 

Ať již jsou to trenéři či vyučující, všichni 
dosahují úspěchů srovnatelných 
s velkými městskými školami. 

V  tomto měsíci se povedl vpravdě 
„husarský“ kousek žákům deváté 
třídy, kteří se zúčastnili okresního kola 
basketbalové soutěže. 

Nasazením a  bojovností dokázali 
porazit i  soupeře ze škol s  daleko 
profesionálnějším basketbalovým 
zázemím a okresní kolo vyhráli!

Neméně výrazným úspěchem je 
i čtvrté místo v kraji žáků pátých tříd ve 
florbale. 

Velkým úspěchem je samotný postup 
do kraje, kde potom naši podlehli velmi 
těsně velkým městským, a v podstatě 
sportovním školám. 

Krajské kolo vyhrál Tábor před 
Budějovicemi a  Strakonicemi. 
Bramborovou medaili získala Křemže, 
když porazila ZŠ Fantovu - kaplickou 
školu, úzce specializovanou na 
florbal. Všem žákům děkuji za skvělou 

reprezentaci a  přeji mnoho dalších 
úspěchů ve sportu i jinde.

Mgr. Jiří Thám, 
ředitel ZŠ a MŠ Křemže
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MC Křemílek - program na duben
Náměstí 7, Křemže, Mgr. Alena Nováková 603 586 747

mc.kremilek@centrum.cz www.kremilek -kremze.cz

 

Klub pro maminky s dětmi je otevřen
každé úterý od 9:00 do 11:00

a každý čtvrtek od 9:00 do 11:30. 
Přijďte si pohrát, zacvičit s písničkou, malovat a tvořit.Vstupné: 30,-Kč dospělý, děti zdarma.

PRVNÍ NÁVŠTĚVA ZDARMA!
www.kremilek-kremze.cz / MC Křemílek, Dům služeb, Náměstí 7, Křemže

Hernička pro nejmenší
každé úterý

Hernička pro nejmenší bude v MC Křemílek otevřena každé úterý dopoledne od 9:00 do 11:00. 
Herna je vhodná pro rodiče s nejmenšími dětmi. Přijďte si pohrát! Vstupné 30,-Kč za rodinu

Každý čtvrtek se můžete těšit na cvičení s písničkou a na společné tvoření „Šikovné ručičky“.

Výtvarný program „Šikovné ručičky“ 
dopoledního klubu pro nejmenšíí

4. 4. 2019 čtvrtek
Slepička s kuřátky – z barevných papírů si vyrobíme 

velkou velikonoční dekoraci do našich oken
18. 4. 2019 čtvrtek

Veselá vajíčka – jak se dá ozdobit vajíčko? A co třeba z něj udělat zvířátko? 
Společně ozdobíme vyfouklá vajíčka, doneste si dva fukance – ideálně bílé.

25. 4. 2019 čtvrtek
Čarodějnický klobouk – protože se nám blíží Filipojakubská noc, vyrobíme 

si z kartonu, vlny a barevných papírů klobouk pro malé čarodějky a čaroděje. 

Akce
11. 4. 2019 čtvrtek 

UKLIĎME SVĚT, UKLIĎME ČESKO
Uklidíme alej v Chlumu – spolu s dětmi z MŠ Chlum se přidáme k celorepublikové 

akci UKLIĎME ČESKO a uklidíme oblíbenou procházkovou trasu školkových dětí a stromovou 
alej v Chlumu. Zajištěny jsou pracovní rukavice pro děti a pytle na odpad. Sejdeme se v 9:30 

na návsi v Chlumu před školkou. K akci se můžete připojit i na www.uklidmecesko.cz.

Výtvarná dílna
12. 4. 2019 pátek

Ošatky z pedigu
Městys Křemže a MC Křemílek vás zvou na tvořivý workshop. Přijďte 

si uplést ošatku na chleba nebo velikonoční vajíčka.
Workshop je vhodný i pro dospělé a tvořivé teenagery, na dílnu je nutné se předem přihlásit. 

Přihlášky a informace na 603 586 747. Dílna bude probíhat od 17:30 v MC Křemílek.
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Spolek Kamínky 
zve všechny zájemce na

JARNÍ VYCHÁZKY 
DO PŘÍRODY

Botanická vycházka 
11. 5.2019 odpoledne

Co kolem Křemže roste a kvete? 
Určování rostlin pro dospělé i děti pod 
vedením botaničky RNDr. J. Janákové

Více informací na: 
kaminky@kaminky.org 
nebo tel. 774 953 244

Tuto akci podpořil Městys 
Křemže a Jihočeský kraj.

Vycházka za obojživelníky
15.6. 2019 dopoledne
S jakými druhy žab a čolků 

se lze setkat v okolí? Mnoho 
z nich najdeme pod vedením 
zooložky RNDr R. Robovské.
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Za Slávou Lhotákem
V úvodu románu Ernesta Hemingwaye Komu zvoní hrana 
je motto přibližně tohoto znění:
„Neptej se,  komu zvoní hrana, je to i tobě, neboť s každým 
odchází z tohoto světa i kousek tebe“.

Pro Jardu Plánského to platí dvojnásob. Úspěšný stavař 
mnoha zemědělských objektů,  pečovatel o veřejné 
prostranství, lhotecký hasič, člen obecního zastupitelstva 
Křemže, pamětník, písmák, autor rubriky Zapomenuté 
příběhy v Křemežsku. 

Jeho pravidelné příspěvky nám budou, stejně jako Jarda, 
dlouho chybět.

- FS  -

Májové 
zpívání
s Krumlovskou 

dudáckou muzikou

Středa 1.5.2019  
v 17.00 hodin

Radniční sál Křemže

Přijďte si poslechnout a zazpívat známé  
i méně známé lidové písně do pořadu:
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Také letos, již počtvrté, se v  sobotu 
23.  března uskutečnila oblíbená 
sportovně recesistická akce - Chlumský 
biatlon pod Kletí. Tento ročník se stal 
nejen příležitostí k aktivně strávenému 
odpoledni, ale také šancí podpořit 
dobročinný projekt „MONOSKI pro 
Pepču“.

Hlavním cílem bylo shromáždit 
dostatek finančních prostředků na 
speciální zařízení umožňující lyžování 
devítileté Pepče Stráské z  Chluma. 
Že to byl dobrý nápad, potvrdila 
podpora všech, kteří věnovali na účet 
příspěvky, za které mohlo být monoski 
zakoupeno ještě před konáním biatlonu 
a  slavnostně pak předáno rodině 
Stráských hned po vyhlášení výsledků. 
Nemalou částku, vybranou během 
sobotního odpoledne, tak rodina může 
použít na další příslušenství a vybavení 
potřebné pro Pepčino bezpečné 
lyžování.

Že jde o  správnou věc, potvrdila 
registrace 90 závodníků (loni 60). 
Rozděleni byli, dle zvyklosti z minulých 
ročníků, podle věku do šesti kategorií 
a  startovali postupně od těch 
nejmenších.

V  kategorii dětí do 6  let obsadil první 
místo Michal Šťastný, druhý doběhl 
Ondra Tesař a  ze třetího místa se 
radoval Kryštof Brabec.

Mladší dorost do 12 let byl zastoupen 
nejvýrazněji, proto závodníci z  této 
kategorie startovali ve čtyřech 
rozbězích a 3 nejrychlejší z jednotlivých 
skupin po přestávce zápolili ještě 
ve finále. Zlato vybojoval Matyáš 
Rašman, stříbro Sára Brabcová, bronz 
pak Tomáš Hálek.

Následoval závod staršího dorostu 
do 17  let, kde zlato vybojoval Martin 
Vaněček, druhý doběhl Ondra Šober, 
třetí Míra Stropek. Medaile potěšila 
v cíli každého závodníka.

V  kategorii žen si nejlépe poradila 
Lucie Opekarová, druhá doběhla Pavla 
Melmerová, třetí pak Denisa Postlová.

V divácky atraktivním závodu mužů na 
lyžích zopakoval loňský úspěch Marcel 
Prais, druhý skončil Jan Jungbauer, 
třetí pak Roman Bláha.

Nejrychlejším veteránem se stal Rosťa 
Houška, druhým Zdeněk Homolka 
a třetím Pavel Mikeš.

CHLUMSKÝ BIATLON

Veliký dík patří společnosti E -ON, která 
zapůjčila skákací hrad, modelářům 
Fandovi a  Tomovi, kteří všem dětem 
svými letadly „práškujícími“ bonbóny 
zpestřili celé odpoledne, závodníkům, 
divákům, všem, kteří přiložili ruku 
k  dílu, ale hlavně Vám, kteří jste přišli 
podpořit dobrou věc a  pomohli tak 
splnit velké přání malé holky. Pepčina 
nakažlivá radost z  monoski zahřála 
každého u srdce.

Chlumáci z.s.

Křemže bude ligová 
i v dalším roce!
Praha – Vinoř, 17. 3. 2019

Náš „A“ tým to zvládl! Ve vypjatém 
posledním kole play of down 1. ligy 
se naši hráči a  hráčky popasovali se 
všemi nástrahami vyřazovacího kola 
na jedničku a udrželi si i pro příští hrací 
rok ligovou příslušnost.

„Áčku“ v posledním kole k udržení v lize 
stačilo jedno jakékoliv vítězství proti 
třem soupeřům. Z předchozího turnaje 
v Mostě si totiž naši přivezli dostatek 
bodů a ke klidu stačila jediná výhra.

Křemže – Most 5:3

Proto se naši velmi svědomitě 
připravovali hned na první kolo, které 
jim postavilo do cesty ambiciózní 
Most. A  také proto, že mu měli 
co vracet. Z  dosavadních dvou 
vzájemných utkání odešli křemežští 
dvakrát poraženi. Historie je zde však 
hlavně proto, aby byla přepisována!

A  začalo se hezky zostra. Michal 
Koudelka s  Luckou Černou sehráli 
parádní mix proti hvězdnému Valentovi 
s Krocovou. První set sice ještě vyšel 
pro soupeře, ale oba další opanovali 
naši a  první důležitý bod byl na 
světě – 1:0. O další zářez se postarali 

BADMINTON
kluci na prvním deblu Petrové Pirtyák 
s  Beranem. Orosovi s  Portem nedali 
moc šancí a  rázem to bylo 2:0. Druhý 
mužský debl Jindra Kukač  – Michal 
Koudelka ovládl další zápas a  slibné 
vedení 3:0 bylo na světě. A  aby toho 
nebylo málo, vedení na 4:0 navýšily 
dámy v  deblu a  Křemže tak potvrdila 
svou nadvládu párových disciplín.

Petr Beran se pustil do mosteckého 
Valenty v  mužském singlu č.  1. Kluci 
se bili bez lítosti, zápas došel do 
třetího setu. Tam měl trochu více 
ze hry mostecký hráč a  vyválčil tak 
první bod pro soupeře 4:1. Zuzka 
Matoušková nastoupila do své parádní 
disciplíny, tj. ženského singla, ale proti 
velezkušené Dobiášové tahala celý 
zápas za kratší konec  – 4:2. Další 
třísetovou bitvu zažil mužský singl č. 3. 
Albert Hadáček se pokoušel o nemožné 
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proti matadorovi Orosovi, ale ve třetím setu našel více klidu 
v  zakončení hráč Super Stars Most a  rázem to bylo 4:3. 
Poslední slovo měl ale Jindra Kukač v mužském singlu č. 2. 
Opět se hrál veledlouhý tříseťák, ale Jindra nenechal nikoho 
na pochybách, že to je právě to, co má opravdu rád. Maraton 
a  dlouhé výměny. Ve třetím setu soupeře doslova umlátil 
a vyválčil tolik potřebný pátý bod do sbírky - 5:3.

Mostu jsme tak vrátili jeho dvě předchozí výhry i s úroky. 
Smutné pro Most je, že si právě on vytáhl toho pověstného 
Černého Petra, a z 1. ligy se na další sezónu bude stěhovat 
o soutěž níže.

Naši už pak mohli celý den dohrávat v  klidu, nevadila ani 
zdravotní indispozice Petra Berana, který nemohl v pořádku 
dohrát druhé kolo proti domácímu Meteoru Praha 2:6 (zde 
bodovaly pouze debly Kukač ‑Beran a M. Mouritsen ‑Černá) 
a  už nenastoupil do posledního kola proti pražské Astře 
3:5 (body přinesly opět debly Kukač ‑Koudelka a  Pirtyák‑
‑P. Mouritsen a třetí singl Alberta Hadáčka).

My jsme především velmi rádi, že se nám povedlo ligovou 
příslušnost udržet a už se těšíme na sezónu další, v pořadí 
již třetí ligovou. V ligovém systému nás v příštím roce čeká 
řada změn, s největší pravděpodobností rozšíření soutěže 
o další klub a následovat by měly i změny v play off. Nechme 
se tedy překvapit, s čím na nás Český badmintonový svaz 
vyrukuje.

O letošní úspěch se postarali hráči a hráčky prvního týmu 
TJ Sokol Křemže, pod vedením hrajícího kapitána a trenéra 
Mgr. Michala Koudelky, jmenovitě: Petr Beran, Jindra Kukač, 
Albert Hadáček, Petr Pirtyák, Vláďa Sklář, Peter Mouritsen, 
Eva Sklářová, Lucka Černá, Zuzka Matoušková a  Markéta 
Mouritsen.

Těchto 11 statečných si zaslouží velkou pochvalu a respekt. 
Každý z  nich se postaral o  body, které byly v  konečném 
zúčtování velmi důležité. Hráči malého klubu z  Podkletí 
dokáží konkurovat obrům republikové špičky a  šíří tak 
dobré jméno Křemže i v odlehlých městech ČR.

Poděkování patří i dalším členům TJ Sokol Křemže, zejména 
druhému týmu dospělých za podporu a  tréninkové dávky, 
dále partnerům a sponzorům, zejména pak Městysu Křemže 
v čele s panem starostou Ing. J. Troupem a v neposlední 
řadě fanouškům, kteří s  námi jezdí po herních štacích 
a také Martinovi Hlavatému, dvornímu fotografovi „A“ týmu 
TJ Sokol Křemže!!!

Nyní jsou tedy pro tuto sezónu týmové soutěže minulostí, 
ale ještě nás čeká několik turnajů jednotlivců. Uvidíme, jestli 
zbylo v hráčích a hráčkách dost sil pro aktivní závěr herní 
sezóny.

Přejeme všem krásné sportovní jaro.
Petr Pirtyák
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Zimní příprava mládeže je úspěšně za námi

FOTBAL

Úvodem bych ráda napravila malý 
výpadek z  předešlého Křemežska, 
kde jsem odkazovala na tabulku JZHL 
mladších žáků v  Třeboni, ale tabulky 
se zřejmě při cestě do tisku zmocnil 
nenasytný tabulkožrout. Na nás si ale 
nepřijde. Těm, kteří si všimli, že chybí, 
přikládám tedy kýženou tabulku, která 
shrnuje výsledky JZHL mladších žáků 
v porovnání s ostatními týmy.

Nyní již předkládám k  četbě aktuální 
informace k posledním turnajům zimní 
přípravy mládeže.

První březnovou sobotu jsme se 
opět vypravili do Starých Hodějovic, 
tentokráte s  devítičlenným týmem 
mladší přípravky (2010 a ml.). To, že naši 
mladí fotbalisté mají herní převahu, bylo 
zřejmé již od prvního utkání. V průběhu 
celého turnaje se našim benjamínkům 
podařilo triumfovat ve všech pěti 
utkáních, týmu Trhových Svinů nastříleli 
během 20  minut parádních 14 gólů 
oproti jednomu inkasovanému. A  jak 
to tedy nakonec dopadlo? Zadařilo se 
a  k  obrovské radosti hráčů i  trenérů 
se klukům zaslouženě houpaly na 
krku zlaté medaile. K  tomuto úspěchu 
přibyl do našeho týmu ještě jeden 
primát, a  to ocenění nejlepší gólman 
turnaje. Spokojený tým představuji na 
připojených fotografiích.

Do nabité zimní přípravy se nám 
podařilo vtěsnat ještě turnaj mini 
přípravky v  Českém Krumlově, kam 
jsme vyrazili s našimi nejmenšími, aby 
také okusili tu opravdovou atmosféru 
turnaje. K  tomu, že si to užili „naplno“ 

přispělo také to, že do turnaje, hraného 
systémem 5+1 (pět v  poli + gólman), 
nastoupilo za Křemži jen 6 statečných, 
tedy bez možnosti střídání. Ostatní 
spoluhráči byli bohužel buď zdravotně 
indisponováni, nebo šetřili síly na 
důležitý turnaj, který je čekal následující 
den. Za sebe musím benjamínky 
moc pochválit, protože zvládli uběhat  
6 utkání po 12 minutách a  s  každým 
dalším odehraným utkáním se neustále 
zlepšovali. Ke konci turnaje bylo vidět, 
že toho mají už „plný kecky“, ale ani 
jeden z nich to nevzdal. Dokonce bylo 
i  v  šatně veselo, když tréňa po třetím 
odehraném utkání povídá: „Vojtí, ty 
mi zraješ jak víno“ a  Vojtík, ač vůbec 
netušil význam tohoto rčení, se začal 
na celou šatnu od srdce smát. A těchto 
úsměvných momentů bylo více, jen 
škoda, že si to člověk všechno hned 
nepíše, protože by to vydalo na pěknou 
sbírku. Teď už tedy zpět ke hře. Za 
své vynaložené úsilí s  maximálním 
vyčerpáním si naše minipřípravka 

vysloužila 6. místo a  krásné pamětní 
medaile.

Trenéři Žora a  Míra, h. zleva: Honzík Kadlec, 
Luky Mojha, Kuba Hájek, Tom Kmoch, d. zleva: 
Áďa Edelman, Fíla Reitinger, Kuba Horák, Tom 
Stejskal, dole: Kuba Voráček.

Mnipřípravka Č.  K.‑ trenér Žora, zleva Vojta 
Zeman, Jindra Louda, Kuba Horák, Miki Novotný, 
Vojta Podzimek, Kuba Voráček

Přáteláček proti Včelné.

Vysmátý tým 

Skutečně neleníme. V  rámci tréninku 
vyrazila starší přípravka do Kamenného 
Újezdu na přátelák proti týmu Včelné.

Úplně posledními zimními turnaji 
byla druhá kola finálové části, tedy 
odvety prvních finálových kol turnajů 
zimní halové ligy mladší přípravky na 
SKP v  Českých Budějovicích a  starší 
přípravky v  Třeboni. Díky velkému 
úspěchu v  základních kolech se nám 
bohužel sešla obě finále na stejný den 
a  věřte nevěřte, zápasy se odehrávaly 
úplně ve stejný čas. Po každém 
sehraném utkání se trenéři vzájemně 
informovali o tom, jak si jejich svěřenci 
vedli.

Mladší měli na SKP výborně rozehráno 
z  prvního finálového kola a  nyní 
sehrávali odvety. Tentokráte se jim 
tolik nedařilo, ale výsledky jednotlivých 
utkání byly vždy velmi těsné. I  přes 
jednu výhru a tři prohry se naši usadili 
na skvělém 2. místě. Jen o  jeden gól 
uteklo našemu útočníkovi ocenění 
nejlepšího střelce turnaje. K porovnání 
připojuji konečnou tabulku. Pro 
zajímavost si všimněte dalších týmů 
z okresu Český Krumlov.
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Starší přípravka měla své finále také 
výborně rozehrané, do odvet vstupovala 
z  2. místa, ale každé zaváhání mohlo 
s umístěním ještě zajímavě zamíchat. 
Na úvod přišla první těsná porážka 
od favorizovaného Táborska, ale 
výsledek 4:5 s  tak kvalitně hrajícím 
týmem, byl nadmíru uspokojivý. 
Následovala výhra nad Netolicemi 6:3 
a remízy s Třeboní a SKP. Trenér Patrik 
všechny hráčky a  hráče moc chválil, 
ocenil jejich nasazení a  vyzdvihl 
jejich fotbalovou kvalitu a  vyspělost. 
A  konečné umístění? Skvělé krásné 

2. místo v  soutěži Jihočeské krajské 
zimní halové ligy, kde pouze tři týmy, 
včetně nás, hrají okresní přebor, ostatní 
hrají krajskou soutěž. A  nesmí chybět 
konečná tabulka.

Po celou zimní přípravu jsem si vedla 
poctivě záznamy o  naší turnajové 
aktivitě a ráda bych se s vámi podělila 
o  moji malou statistiku. Od poloviny 
listopadu do konce března jsme se 
s  naší fotbalovou mládeží zúčastnili 
26 turnajů, kdy celkové startovné činilo 
21.000,– (poměrná část je hrazena 
klubem, poměrná rodiči). Na turnajích 
se vystřídalo 39 dětí a  5 trenérů, 
průměrně hrálo na každém turnaji 10 
dětí. Sedmkrát se nám povedlo jet 
zároveň na dva turnaje v jeden den.

Výše uvedené již samo o sobě vypovídá 
o  tom, že velkou pochvalu a  velký dík 
si zaslouží děti, rodiče i  trenéři. I přes 
náročné zimní období, které se hemží 
mnohými různými onemocněními, 
jsme zvládli vše na jedničku. 

Zmínku si také zaslouží sehrané 
přátelské utkání kategorie mladších 
žáků v  Třeboni na umělé trávě, kdy 
tým Třeboně hraje žákovskou ligu. 
A  rozhodně si naši nepřijeli pro 
„nakládačku“. Po první půli dokonce 
vedli a ještě dlouho se soupeřem drželi 
krok. Ke konci již trošku docházely síly 
a proto výsledek 5:8 („okresní přebor“ 
ku „lize“) byl velmi příznivý. Všechny 
také potěšila kladná odezva od trenérů 
Třeboně.

Zimní příprava nám úspěšně skončila 
a my konečně začínáme opět trénovat 
venku na „fotbalovém“ hřišti. Rádi 
mezi sebe přivítáme nové děti, děvčata 
i chlapce, ve věku od 5 let. Trénujeme 
úterky a  čtvrtky od 17:00 do 18:30. 
Bližší info podáme prostřednictvím 
e -mailu fotbal.kremze@seznam.cz. 
Sledujte také naše fb stránky Sokol 
Křemže kopaná.

Závěrem bych jménem klubu pozvala 
všechny příznivce fotbalu na jarní 
domácí utkání naší mládeže a  mužů, 
která naleznete rozepsaná v přiložené 
tabulce (žáci hrají domácí utkání na 
hřišti v  Holubově). Přijďte zafandit 
našim malým, větším i velkým hráčům 
a  vytvořit tu správnou fotbalovou 
atmosféru. Občerstvení na hřišti 
zajištěno.
Tabulka – zápasy str . 20.

Pěkné jaro 
přeje všem 

SOKOL KŘEMŽE 
KOPANÁ, z.s.

P. S. Doufám, že tabulkožrout bude „na 
dietě“. 

 - B.V. -

SKP ‑ h.ř. zleva Kuba Hájek, Luky Mojha, Tom 
Kmoch, Honzík Kadlec, upr. Fíla Reitinger, Tom 
Stejskal, Kuba Horák, ležící Kuba Voráček, chybí 
Áďa Edelman

Třeboň: trenér Patrik, h.ř. zleva: Sárinka Brabcová, Stelča Reitingerová, Máťa Suchan, Tom 
Novotný, upr.: Maty Šítal, Matěj Andrlík, Páťa Voráček, Vojta Hajduch, ležící: Eda Edelman, chybí: 
bratři Pískovi
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Tajenka z minulého čísla: NA SVATÉHO LONGENA PRÁCE V POLI ZAČÍNÁ.
Výherci tajenky z minulého čísla: Kateřina Hovorková, Marie Milisová, Jana Cipínová.
Ceny jsou k vyzvednutí na sekretariátu Městyse Křemže. Další správné vyluštění zasílejte na email tajemnik@kremze.cz.
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INZERCE

HS AUTO s.r.o. České Budějovice
Chcete zajímavou práci? 

Realizovat se v oddělení servisu a prodeje automobilů?  
U nás máte jedinečnou možnost!

Hledáme do našeho týmu a do nově otevřeného 
autosalonu schopné pracovníky.

V případě zájmu zasílejte svůj životopis na e-mail: 

m.hruby@hs-auto.cz
www.hs-auto.cz

Firma ENERGOFOREST s.r.o. 
hledá zaměstnance 

na pozici výrobce dřevařských polotovarů  
do provozu pily v Mříči. 

N á s t u p  m o ž n ý  i h n e d . 
Pracovní úvazek plný, pracovní doba jednosměnná. 
Nabízíme pracovní benefit ve formě příspěvku na 

stravování, příspěvku na penzijní připojištění, příspěvku 
na dopravu, bonus za plnou docházku. Vzdělání 

nerozhoduje, důležitá je pro nás ochota pracovat. 

Kontaktní osoba 
P. Haitmannová, tel. 603 951 082

Zemědělské družstvo 
Podkleťan Křemže 

přijme traktoristu-traktoristku 
pro rozvoz krmení. 

Pracovní doba: turnusy (krátký, dlouhý týden). 

Nabízíme: práci v příjemném kolektivu, týden 
dovolené navíc, příspěvek na penzijní nebo životní 

pojištění až 950,- Kč/měsíc, závodní stravování.

N á s t u p  m o ž n ý  i h n e d . 

Další informace na tel. číslech: 
607 953 030, 380 741 129.
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Služby městyse Křemže 
přijmou pracovníka 

na trvalý pracovní poměr.

Řidičské oprávnění skupiny B podmínkou, 

skupina C + E výhodou.

Požadujeme flexibilitu, komunikativnost a zručnost.

Nabízíme stravování či stravenky.

Kontakt a bližší informace, 

vedoucí Služeb městyse, 

pan Rubenvolf, 736672410

Milí čtenáři,
připravujeme pro vás rubriku 

„SOUKROMÁ INZERCE”.
Inzeráty můtete podávat v sekretariátu 

městyse Křemže.
Cena inzerátu 20,- Kč.
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KŘEMEŽSKO – měsíčník | VYDÁVÁ – Městys Křemže, Náměstí 35, 382 03 Křemže, www.kremze.cz, DIČ: CZ00245950

ZODPOVÍDÁ – J. Troup, J. Boršovský, O. Thámová, P. Resch, J. Mejzlík, A. Nováková a P. Brtínský, 
J. Thám, B. Voráčková | MK ČR E 11574 | UZÁVĚRKA – 31. 3. 2019

TISK – Tiskárna Posekaný, tel.: +420 602 177 947, www.posekany.cz | POČET VÝTISKŮ – 450 kusů

Více na www.lipno.info

20. 4. – Lipno dětem aneb těšíme se na Velikonoce

Ještě nevíte, kam se vydat na Velikonoce? Neváhejte a přijeďte na Lipno, nudit se tu určitě nebudete. 

Především děti se mohou těšit na velikonoční zábavu. Od 10 hodin pro ně budou připraveny 

velikonoční tvořivé dílny v salonku Restaurace Lanovka a pak se přesuneme nahoru ke Stezce 

korunami stromů.

Program:

10.00 – 12.30 tvořivé velikonoční dílny (salonek Restaurace Lanovka)

13:00 – odjezd stezkabusem s lišákem Foxem ke Stezce korunami stromů

13:00 - 15:00 - pletení pomlázky a hledání vajíček u Stezky korunami stromů, zábava s lišákem 

Foxem

 27. 4. - Slavnostní zahájení sezóny Království lesa

Již 27.4. otevírá pro novou letní sezonu brány kouzelný svět plný atrakcí a zábavy, kterou jen tak někde 

nenajdete.

Program otevření Království lesa bude opět plný zábavy, koncertů, divadla a dokonce i chůdařská 

show Long vehicle cirkus nebo ukázky a workshopy parkouru. Největším lákadlem bude koncert 

Debbi &Lipo. 

Přijeďte si na Lipno užít královskou zábavu do pohádkového Království lesa.

Hlavní program:

11:00 uvítání  + chůdařská show Long vehicle cirkus

12:00  Lumpína 

13:00 chůdařská show Long vehicle cirkus 

13:30 koncert Debbi &Lipo

15:00  Lumpína 

15:30 Pohádka o Budulínkovi

16:00  chůdařská show Long vehicle cirkus

Průběžný program:  

- ukázky a workshopy Parkouru

 - malování na obličej

13:00 - 15:00 Tvořivá dílna lišáka Foxe

Akce v dubnu na Lipně


